
Mødefora Bestyrelsesmøde 56 i Astra

Tid 2. september 2022 kl. 11.30 - 14.00

Sted Dampfærgevej 27-29, 2100 København Ø

Deltagere Jakob Harder (JH), formand,
Merethe Frøyland (MF), leder, Naturfagsenteret
Jette Rygaard (JR), rektor, Vesthimmerlands Gymnasium
Grete Bertelsen (GB), prodekan, KU Science
Anne Sofie Jensen (ASJ), uddannelseschef U/Nord
Kasper Palm (KP), forbundssekretær, Dansk Metal

A�ud:
Jesper Rud Christoffersen (JRC), afdelingsleder, Munkegårdsskolen

Astras direktion
Mikkel Bohm (MB), direktør
Dorte Salomonsen (DSA), talent- og udviklingschef
Bo Lykke Fredsgaard (BF), forankringschef
Bjarne Clausen (BC), økonomichef

Mette Bomholt Lindvig, leder af HR og IT (referent).

Flemming Sjølin Bauer, konsulent i Astra og Charlotte Clarén,
Naturfagskoordinator i Hvidovre kommune, deltog under punkt 6.

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden

2. Meddelelser fra formand og direktør

3. Økonomi

4. Aktivitetsoversigt

5. NaNo-rapport

6. Forankring - strategisk/politisk diskussion

7. Evaluering af mødet

8. Evt.

Bilagsoversigt:
1a-1c: Dialog med BUVM vedr. årsregnskab 2021
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2. Prognose 1 - 2022
3. Halvårsregnskab 2022
4. Aktivitetsoversigt
5. NaNo-rapport

1. Godkendelse af dagsorden

● Bestyrelsen godkender dagsorden.

Beslutning:
Bestyrelsen godkendte dagsordenen.

2.  Meddelelser fra formand og direktør

Indstilling:
● Bestyrelsen tager meddelelserne til efterretning.

Beslutning:
MB orienterede om, at finanslovsforslaget for 2023 er PL-reguleret med en stigning på 0,7
mio i forhold til 2022.

Derudover orienterede han om, at Astra har igangsat et arbejde med at dokumentere
prisstigninger på eksterne projekter til brug for dialog med fondene.

JH orienterede om, at der pågår et arbejde vedr. ovenstående hos både universiteter og
professionshøjskoler. Det kan Astra muligvis med fordel lægge sig i slipstrømmen af.

Bestyrelsen tog meddelelserne til efterretning.

3. Økonomi

Indstilling:
Bestyrelsen orienteres om

● afsluttet dialog med BUVM vedr. årsregnskab 2021 (bilag 1a, 1b, 1c),
● prognose 1 for 2022 (bilag 2) samt
● halvårsregnskab 2022, indleveret 3.8.22 til BUVM (bilag 3)

Sagens kerne:
● BUVM har overfor bestyrelsen kommenteret Astras årsregnskab 2021 i et brev

23.5.22 (bilag 1a), og JH har besvaret dette i et notat (bilag 1b) af 20.6.22. BUVM har
kvitteret for dette i en mail af 1.7.22 (bilag 1e) og har ikke yderligere kommentarer.
Forløbet med årsregnskab 2021 er dermed afsluttet.

● Team Økonomi har med input fra budgetansvarlige teamchefer færdiggjort arbejdet
med Prognose 1 for 2022. Prognosen viser, med et estimeret årsresultat på kr.
-2.537.567, en forbedring ift. ankerbudgettet på kr. 1.237.616. Dette estimat skyldes
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en række forhold, der redegøres for i bilag 2.
● Astra har, iht. aftalen om driftstilskud, indsendt halvårsregnskab til BUVM 3.8.22.

Forbruget pr. 30.6. viser et positivt resultat på kr. 945.966, men dette er blot et
øjebliksbillede. Det er Prognose 1, der er retvisende.

Beslutning:

Bestyrelsen kvitterede for en positiv udvikling i Prognose 1 og bemærkede, at Astra bør
fastholde fokus på konsekvensen af de nuværende og forventede prisstigninger samt på
en årlig revurdering af timeprisen.

På næste bestyrelsesmøde orienteres om revisionens evt. bemærkninger til timeprisen.

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.

4. Aktivitetsoversigt

Indstilling:
● Bestyrelsen orienteres om Astras aktiviteter og kan stille spørgsmål og kommentere

Sagens kerne:
●

Beslutning:
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.

5. NaNo-rapport

Indstilling:
● Bestyrelsen drøfter Astras nye NaNo-rapport

Sagens kerne:
Som led i Astras Mål- og Resultatplan for 2021, har Astra udarbejdet oversigtsrapporten
“Naturfagsundervisning - Nationalt overblik” (forkortet NaNO - bilag 5).

Rapporten er baseret på tilgængeligt materiale fra Astra, ministerium og andre og
indeholder derfor ikke nye undersøgelser. NaNO giver overblik over intenderet, målt og
oplevet kvalitet samt tendenser i naturfagsundervisningen i grundskoler samt
naturvidenskabsundervisningen på gymnasium og erhvervsuddannelser - og udpeger
desuden manglende data på området.

Målgruppen for rapporten er ministerier, fonde, projektmagere, organisationer og øvrige
interessenter i naturfagsfeltet. Det er intentionen, at NaNO rapporten skal være et
tilbagevendende rapportformat.

Vi forventer at udgive rapporten hurtigt efter bestyrelsesmødet og vil derfor særligt gerne
drøfte muligheder (og udfordringer) ifm. denne udgivelse.
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Beslutning:
Bestyrelsen drøftede rapportens analyser og konklusioner og tog orienteringen til
efterretning.

Det blev besluttet, at bestyrelsen inddrages som en del af opstarten ved næste
rapportudarbejdelse.

Bestyrelsen ønsker endvidere at gennemgå den samlede oversigt over mulige tiltag på et
kommende møde.

6. Forankring

Indstilling:
● Bestyrelsen drøfter Forankrings fremadrettede aktiviteter

Sagens kerne:
Astras udvikler løbende vores samarbejde med kommunerne i Danmark via netværket for
kommunale naturfagskoordinatorer. Det vil vi gerne præsentere for bestyrelsen og lægge
op til drøftelse.

● Bo Lykke Fredsgaard fortæller om Team Forankring, og udvalgte netværksindsatser
fra MORP22.

● Astras konsulent Flemming Sjølin Bauer giver et indblik i arbejdet med
kommunerne, og pointer fra Astras nye evaluering af det kommunale samarbejde

● Charlotte Clarén, Naturfagskoordinator i Hvidovre kommune, giver et indblik i
arbejdet som naturfagskoordinator og samarbejdet med Astra.

Beslutning:
Bestyrelsen kvitterede for to spændende oplæg, som gav grobund for en god drøftelse.

7. Evaluering af mødet

Indstilling:
● Bestyrelsen evaluerer kort bestyrelsesmødets form og indhold.

Sagens kerne:
Bestyrelsen kvitterede for gode oplæg.

Beslutning:

8. Evt.

Sagens kerne:
●
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Beslutning: Der var ikke punkter til evt.
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Dette dokument er underskrevet digitalt via Penneo.com. Signeringsbeviserne i 

dokumentet er sikret og valideret ved anvendelse af den matematiske hashværdi af 

det originale dokument.  Dokumentet er låst for ændringer og tidsstemplet med et 

certi�kat fra en betroet tredjepart. Alle kryptogra�ske signeringsbeviser er indlejret i 

denne PDF, i tilfælde af de skal anvendes til validering i fremtiden.

Sådan kan du sikre, at dokumentet er originalt

Dette dokument er beskyttet med et Adobe CDS certi�kat. Når du åbner dokumentet 

i Adobe Reader, kan du se, at dokumentet er certi�ceret af Penneo e-signature ser-

vice <penneo@penneo.com>. Dette er din garanti for, at indholdet af dokumentet 

er uændret. 

Du har mulighed for at efterprøve de kryptogra�ske signeringsbeviser indle-

jret i dokumentet ved at anvende Penneos validator på følgende websted: 

https://penneo.com/validate

Underskrifterne i dette dokument er juridisk bindende. Dokumentet er underskrevet via Penneo™ sikker digital underskrift.
Underskrivernes identiteter er blevet registereret, og informationerne er listet herunder.

“Med min underskrift bekræfter jeg indholdet og alle datoer i dette dokument.”

Jakob Aagaard Harder
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